

**O‘QUV ADABIYOTINING
NASHR RUXSATNOMASI**

Samarqand davlat chet tillar institutining
2026-yil "27" yanvardagi "25" - sonli buyrug‘iga asosan

**SamDCHTI “Ingliz tili nazariyasi” kafedrasi dotsenti, PhD., U.B.Shukurov
tomonidan**

**60110900 – Xorijiy til va adabiyoti (ingliz tili) ta’lim yo‘nalishi talabalari
uchun tavsiya etilgan**

**“PRACTICE OF LANGUAGE
ASPECTS”**

**(TIL ASPEKTLARI AMALIYOTI)
nomli darsligiga**

O‘zbekiston Respublikasi Vazirlar Mahkamasi tomonidan litsenziya berilgan
nashriyotlarda nashr etishga ruxsat berildi.

Rektor

B.A.Xolikov

Ro‘yxatga olish raqami
№ 25/ 10

1. Mualliflar	<p>SamDCHTI “Ingliz tili nazariyasi” kafedrası dotsenti, PhD., U.B.Shukurov</p> <p>SamSIFL Associate Professor of the Department of "Theory of the English Language", PhD., U.B. Shukurov</p> <p>Доцент кафедры «Теории английского языка» СамГИИЯ, кандидат наук, У.Б.Шукуров.</p>
2. O‘quv adabiyoti nomi:	<p>“Til aspektlari amaliyoti” / “Практика языковых аспектов” / “Practice of Language Aspects ”</p>
3. O‘quv adabiyoti turi:	<p>Darslik / Учебник / Course book</p>
4. Annotatsiya	<p>Ushbu darslik real hayotiy vaziyatlarda real odamlar tomonidan qo‘llaniladigan haqiqiy tilni taqdim etadi. Darslik ikki moduldan iborat: kommunikativ leksika va nutq (diskurs) tahlili. Birinchi modul muloqotda qo‘llaniladigan so‘z boyligini kengaytirish hamda talabalarning kommunikativ kompetentsiyasini rivojlantirishga xizmat qiladi. Ikkinchi modul ingliz tilidagi so‘z, ibora, gap va matnlarning kommunikativ birlik sifatidagi funksiyalarini, shuningdek, ular so‘zlashuvchilar madaniyati bilan bog‘liqligini izohlaydi. Darslik gap ichidagi so‘zlarning, paragrafdagi gaplarning va matndagi paragraflarning mantiqiy, leksik va grammatik munosabatlarini ham namoyish etadi.</p> <p>Darslik filologiya va pedagogika yo‘nalishi talabalari, tadqiqotchilar, “Til aspektlari amaliyoti” fani o‘qituvchilari hamda mustaqil o‘rganuvchilar uchun mo‘ljallangan.</p> <p>U 60110900 – Xorijiy til va adabiyoti (ingliz tili) ta’lim yo‘nalishi talabalari uchun “Til aspektlari amaliyoti” fanidan darslik sifatida tavsiya etiladi.</p>
Аннотация	<p>В данном учебнике представлен аутентичный язык, которым пользуются реальные люди в реальных жизненных ситуациях. Учебник состоит из двух модулей: коммуникативной лексики и дискурсивного анализа. Первый модуль направлен на расширение словарного запаса, используемого в общении, а также на развитие коммуникативной компетенции учащихся. Второй модуль раскрывает функции английских слов, словосочетаний, предложений и текстов как коммуникативных единиц языка, тесно связанных с культурой его носителей. Кроме того, он демонстрирует логические, лексические и грамматические связи между словами в предложении, предложениями в абзаце и абзацами в тексте.</p> <p>Учебник предназначен для студентов филологического и педагогического факультетов, научных работников, преподавателей курса «Практика языковых аспектов» и самостоятельных изучающих.</p> <p>Учебник рекомендуется студентам специальности 60110900 – Иностранный язык и литература (английский язык) в качестве учебной литературы по дисциплине «Практика языковых аспектов».</p>

Abstract

This textbook presents authentic language used by real people in real-life situations. It is structured into two modules: vocabulary and discourse studies. The first module is designed to broaden learners' vocabulary for communication and to enhance their communicative competence. The second module examines the functions of English words, phrases, sentences, and texts as communicative units that are closely linked to the culture of their speakers. It also illustrates the logical, lexical, and grammatical relationships among words in a sentence, sentences within a paragraph, and paragraphs within a text.

This textbook is intended for students of philology and pedagogy, researchers, teachers of the Practice of Language Aspects course, and independent learners.

It is recommended as instructional material for students of the specialty 60110900 – Foreign Language and Literature (English) for the subject “Practice of Language Aspects.”